

Title (en)

Apparatus for changing the bobbin in an embroidering or sewing machine

Title (de)

Vorrichtung zum Wechseln der Unterfadenspule einer Stick- oder Nähmaschine

Title (fr)

Dispositif pour remplacer la canette dans une machine à broder ou à coudre

Publication

EP 0841425 A2 19980513 (DE)

Application

EP 97117475 A 19971009

Priority

DE 19645979 A 19961107

Abstract (en)

The mechanism to exchange the lower thread bobbin in a rotating looper, at an industrial sewing or embroidery machine, has a slide (4) with at least two coupling shafts (6,7) parallel to the looper drive shaft (5), each with a looper (8,9) at the ends away from the looper shaft. The ends towards the looper drive shaft have couplings (21-23) so that the slide, when the looper shaft is at rest, is at right angles to it and parallel to the plane of the needle plate, and can be reversed by the coupling shaft gap.

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zum Wechseln der Unterfadenspule in einem über eine Greiferwelle (5) angetriebenen Umlaufgreifer (8, 9) einer Stick- oder Nähmaschine ermöglicht eine erhebliche Verringerung der Stillstandszeit der Maschine beim Unterfadenwechsel und hat hierzu einen Schlitten (4) mit mindestens zwei parallel zu der Greiferwelle (5) ausgerichteten Kupplungswellen (6, 7), von denen jede an ihrem der Greiferwelle (5) abgewandten Ende einen Umlaufgreifer (8, 9) trägt, während ihr der Greiferwelle (5) zugewandtes Ende mit letzterer derart kuppelbar (21; 22, 23) ist, daß der Schlitten (4) bei Stillstand der Greiferwelle (5) rechtwinklig zu dieser und parallel zur Stichplattenebene (1) um den Abstand der Kupplungswellen (6, 7) reversierend verfahrbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7

D05B 59/04

IPC 8 full level

D05B 59/04 (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

D05B 57/14 (2013.01 - KR); **D05B 57/38** (2013.01 - KR); **D05B 59/04** (2013.01 - EP KR US)

Cited by

CN110468529A; BE1027290B1

Designated contracting state (EPC)

BE DE ES FR GB GR IT NL PT

DOCDB simple family (publication)

EP 0841425 A2 19980513; EP 0841425 A3 19980909; EP 0841425 B1 20020821; CN 1077623 C 20020109; CN 1182146 A 19980520;
DE 19645979 C1 19980723; DE 59708008 D1 20020926; ES 2180873 T3 20030216; KR 100343075 B1 20020822;
KR 19980042194 A 19980817; PT 841425 E 20021129; US 5904110 A 19990518

DOCDB simple family (application)

EP 97117475 A 19971009; CN 97122424 A 19971106; DE 19645979 A 19961107; DE 59708008 T 19971009; ES 97117475 T 19971009;
KR 19970058689 A 19971107; PT 97117475 T 19971009; US 96456397 A 19971105